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Medlem af Folketinget Nick Zimmermann (DF) har d. 18. marts 2024 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 716 til social- og boligministeren, som hermed 

besvares. 

 

Spørgsmål nr. S 716: 

”Hvordan vil ministeren sikre, at helhedsplaner og renoveringer i almene 

boligforeninger ikke fører til uoverkommelige huslejestigninger for beboere, og 

vil ministeren øge Landsbyggefondens bidrag til større renoveringsprojekter, 

således at den økonomiske byrde for beboere mindskes?” 

 

Svar: 

Mange lejere bor i dag i almene boliger, der har behov for at blive renoveret og 

renoveringsindsatsen er med til at sikre gode, sunde og tidssvarende boliger, 

der er konkurrencedygtige over for en bred kreds af boligsøgende.  

 

De boligpolitiske aftaler om Landsbyggefondens rammer, herunder senest 

Grøn boligaftale 2020 vedtaget af et bredt politisk flertal med rammer frem til 

og med 2026, er med til at sikre den nødvendige renoveringsindsats.  

 

Jeg finder generelt, at Landsbyggefondens støttesystem er effektivt og 

understøtter den almene boligsektors formål. Det er ikke min vurdering, at der 

er behov for yderligere ændringer heri.  

 

 

Med venlig hilsen 

Pernille Rosenkrantz-Theil 

Social- og boligminister 
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